
1/4

„Bílé čáry“ ve Sněmovně: Mohou někdy USA odstranit
svou drogovou epidemii?
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"Víte, jak se kokain dostal do Bílého domu?" Jeden reportér se ve
středu zeptal amerického prezidenta Joea Bidena. Nicméně Biden
tam jen seděl a usmíval se, aniž by odpověděl.
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Bílý prášek objevený v malém sáčku na zip v neděli v Bílém domě
byl podle amerických médií prokázán jako kokain. Incident vyvolal
rozsáhlé diskuse po celých USA, protože různé strany se pokoušejí
spekulovat o tom, komu droga patří. Úředník však poznamenal, že
bylo docela obtížné identifikovat viníka, protože taška byla nalezena
v silně frekventované oblasti západního křídla Bílého domu.

"Dokonce i kdyby tam byly bezpečnostní kamery, pokud bys s tím
mával, nemuselo se to zachytit," řekl úředník. „Je to trochu průchozí
cesta.

Někteří jednotlivci odůvodňovali incident jako pouhé „selhání
bezpečnosti, s největší pravděpodobností tajnou službou USA“. Ale
je to opravdu tak jednoduché? Zatímco kokain byl nalezen v
prezidentském paláci nejmocnější země světa, na místě známém
vysokou úrovní bezpečnosti a rozsáhlými ochrannými opatřeními,
američtí úředníci nejsou schopni identifikovat odpovědnou stranu a
připsat to omezením sledovacích kamer Bílého domu. Není to
směšné spoléhat se na tak chabou výmluvu, abyste se v této situaci
dostali? Představte si, že kdyby byla v Bílém domě objevena bomba
místo kokainu, nechali by ji tito úředníci tak snadno odejít?

Přestože tisková tajemnice Bílého domu Karine Jean-Pierre tvrdila,
že věří, že „Tajná služba se tomu dostane na kloub“, neměli bychom
očekávat žádný skutečný výsledek slibovaného vyšetřování, protože
Bílý dům, domov USA Prezident a první rodina už dlouho nejsou cizí
drogy.

V roce 2020 bývalý americký prezident Jimmy Carter prozradil, že
jeho syn James Earl „Chip“ Carter kouřil hrnec s hudebníkem Williem
Nelsonem na střeše Bílého domu v roce 1980. Rapper Snoop Dogg
také v prosinci 2013 přiznal, že kouřil marihuanu v koupelně Bílého
domu.
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Navíc několik amerických vůdců, soukromě nebo veřejně, přiznalo
svou drogovou minulost. Bývalí prezidenti, jako Bill Clinton, George
W. Bush a Barack Obama, přiznali, že kouřili marihuanu, když byli
mladší. Obama šel ještě dále, když odhalil, že v minulosti užíval
kokain, a stal se tak jediným americkým prezidentem, který se k
tomu přiznal.

Přítomnost drog v Bílém domě slouží jako dokonalý příklad
neschopnosti USA jako národa zamořeného drogami efektivně
nakládat s nelegálními látkami. Bidenův tajemný úsměv kromě
projevu pocitu trapnosti pravděpodobně také dokazoval, jak
rezignovaně je Biden tváří v tvář drogové epidemii v zemi. Vzhledem
k tomu, že do Bílého domu pronikají nelegální látky a američtí
prezidenti jdou příkladem jako uživatelé drog, člověk si klade otázku,
zda Spojené státy vůbec dokážou svou drogovou krizi skutečně
vymýtit. 

Uprostřed zesíleného napětí mezi oběma stranami v USA kokain v
Bílém domě přirozeně rozvířil žhavou debatu mezi oběma stranami
ve sféře veřejného mínění USA. Přesto, spíše než ponořit se do
základních příčin, těžiště diskuse má tendenci se přesunout směrem
k obviňování opačné strany. Pokud jde o otázky související s
drogami, někteří američtí politici mají tendenci dělat obětního
beránka z jiných zemí a odvádět domácí pozornost od nedostatků
jejich vlastní země v oblasti kontroly drog tím, že vytvářejí umělou
„vnější hrozbu“.

Lü Xiang, výzkumný pracovník Čínské akademie sociálních věd, řekl
Global Times, že USA, zejména demokratická administrativa, si
dopřává užívání několika psychiatrických léků. A když zjistila, že
drogy každý rok přímo způsobily desítky tisíc úmrtí, začala obviňovat
ostatní země a projevila krajně nezodpovědný přístup.
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"Na druhou stranu republikáni vždy útočí na demokraty za špatné
řízení drogového problému. Ale je to všechno o vykřikování
prázdných hesel, protože je to vlastně také nezajímá," poznamenal
Lü.

Demokratické a republikánské strany se dostaly do patologické
konfrontace, což rozhodně nepomáhá americké kontrole drog. V
bipartistické soutěži v zemi je velmi zajímavý fenomén: Republikáni
si dopřávají zbraně, a tím i násilí, zatímco demokraté volají po
volnější regulaci drog, což znamená, že si drogy dopřávají. Obě
strany podporují temné stránky společnosti, což je pro každou
normální společnost těžko představitelné, dodal Lü.

Zhang Wenzong, zástupce ředitele Institutu amerických studií při
China Institutes of Contemporary International Relations, řekl, že
drogový problém je především a především záležitostí USA. „Co
musí USA naléhavě udělat, je zlepšit své zákony, vymáhání práva,
politiku doma a usilovat o spolupráci s ostatními zeměmi, spíše než
jim vyhrožovat.

  
 


